
PARGAS STAD 

VÄLMÅENDEKOMMITTÈN  2.5.2023 kl. 15.30–17.30 

Plats:  Styrhytten, Stadshuset  

Närvarande:  Laaksonen Jeanette, ordförande 
Bergman Eeva, viceordförande 
Karlsson Svante 
Sihvonen Fredrika 
Granqvist Conny 
Fredriksson Merja  (deltar på distans via Teams) 
Wallin Mika 
Heino Ari, ersättare 
Luoma Mikaela 
Henriksson Carita 
Leppäkari Maria, livskraftschef 
Hotanen Pia, projektkoordinator för välfärdsfrågor 
Bäckström Nina, tf sekreterare 

Frånvarande: Engström Sverker  
Sahlgren Aki   (ersättaren Heino Ari närvarande) 

 
§ 1 Öppnande av mötet 

 Ordförande öppnade mötet kl. 15.30. 

§ 2 Välmåendekommitténs uppdrag och mål 

- Främja de mål som definierats i stadens strategi gällande hälsa och välmående. 

- Främja utvecklandet av sysselsättning och integrering av nyinflyttade.  

- Främja goda verksamhetsförutsättningar och påverkningsmöjligheter för de 
föreningar och organisationer som utför hälso- och välfärdsfrämjande 
verksamhet.  

- Aktivt delta i beredningen och uppföljningen av välfärdsplanen och 
välfärdsberättelsen. 

- Samarbeta med påverkansorganen.  

Kommitténs teman för sina möten: 

• augusti: välfärdsrapport och budgetmål 

• september: budgetmål och vägkost till sektorerna, främst livskraftssektionen 

Påverkansorganen kunde bjudas in till återstående möten. 

Hur kan staden jobba vidare med dessa frågor? Exempel kunde vara att anställa en 
föreningskoordinator och/eller välfärdskoordinator och att utse välfärdsutskott.  

Livskraftschefen informerade om att 11 flyktingar från Ukraina har ansökt om 
hemkommun i Pargas samt att Pargas inlett hyte-förhandlingar med Varha, där tredje 
sektorns och påverkansorganens betydelse lyfts fram. I samband med TE-
förhandlingarna har livskraftssektorn inlett utredningsarbetet av en 



återvinningscentral i Pargas, som skulle kombinera både hållbarhet, välmående och 
sysselsättning.  

 Diskussion om hur staden kunde samarbeta med tredje sektorn: 

- Kommittén understöder samarbetet med tredje sektorn, med både små och stora 
föreningar.  

- Viljan för samarbete finns, men behovet borde kartläggas.  

- Diskussionsträffar mellan stadens representanter och föreningarna kunde 
arrangeras i de olika kommundelarna. 

- Arbetet för kulturvälmåendet borde betonas mera. 

- Mera synlighet på stadens webbsida för föreningarna efterlyses.  

§ 3 Välmåendekommittén i organisationen  

Koordinatorn för välfärdsfrågor presenterade en bild över hur välmåendekommitténs 
ärenden behandlas och hur de kan föras vidare. 

PM från mötena registreras i stadens ärendehanteringsprogram och skickas vidare 
som anmälningsärende till livskraftsutskottet och stadsstyrelsen. PM:et publiceras 
också under Delta och påverka på stadens webbsida. 

Instyrning Samtliga påverkansorgans PM och protokoll ska synas på webbsidan på samma ställe 
som stadens övriga organs protokoll. 

§ 4 Välfärdsplanen 

Koordinatorn för välfärdsfrågor presenterade välfärdsplanen som godkändes av 
stadsfullmäktige 24.4.2023 § 24. Det som speciellt lyftes fram i välfärdsplanen var: 

• För sektorerna utnämns ansvarspersoner som har till uppgift att bevaka 
stadens intressen samt tillsätts en välfärdsgrupp för staden (välfärd). 

• Kontaktytor mellan staden och Varha skapas genom att utnämna en 
ansvarsperson för uppgiften (förvaltning). För välfärdsarbetet i Pargas stad 
ansvarar ledningsgruppen. 

• Staden deltar i det regionala samarbetet för att utveckla 
familjecentermodellen (välfärd). 

• Vi involverar tredje sektorn i serviceproduktionen (kultur/bibliotek). 

• Tjänsterna utvecklas med invånarna, till exempel Dialogpaus-utbildning, 
biblioteksfika (bibliotek/medborgarinstitutet). 

• Vi utvecklar nya och flexibla boendeformer för äldre (strategiskt 
mål/fastigheter).  

Kommittén diskuterade boendesituationen i Pargas: 

- Nya boendeformer kunde utredas, t.ex. kollektivboende där unga personer 
kunde få bo billigare om de hjälper till med andra saker. 

- Det finns inga hyresbostäder i Pargas, varken för äldre eller unga. 
Hyreslägenheter behövs också för både stora och små barnfamiljer. 

- Man borde också bygga lite billigare boende och inte bara ”lyx”hus och -
lägenheter. Varför kan man bygga billigare i grannstaden, men inte i Pargas? 



- Förtroendevalda har deltagit i flera workshops gällande inflyttning och 
boende. Materialet från workshopen för ett par år sedan skulle gå vidare för 
utredning. Har det utretts? 

- Vi ska göra vår stad bättre för företag och barnfamiljer. Vi måste göra staden 
mera attraktiv, så hittar nog byggherrarna hit. 

- Det görs alltid planer, men var är slutresultatet? Varför har till exempel 
stranden i Kirjala inte planlagts? Bostäder för familjer önskas, men sedan 
byggs det något helt annat. Landsbygden är full med ensamma äldre personer 
som nog skulle vilja flytta till centrum om det fanns förmånliga bostäder. 

- I Korpo skulle en byggherre vilja bygga ett radhus, men planläggningen fås 
inte färdig. I Iniö finns det bostäder, men inget behov av dem.  

- Varha skulle vilja ha fler bostäder där man bor tryggt tillsammans och där det 
finns personal om dagarna. 

- Vet de stora byggfirmorna vilket behovet är i Pargas? Tror de att det ska vara 
lyxigt bara för att det är vid havet? Kanske det inte bara är fastighetssidan 
som ska vara med i de här förhandlingarna, varför inte också livskraftschefen? 

- Vi borde lyfta fram att Pargas är nära och att det inte tar lång tid att komma 
till Åbo. 

- Pargasborna borde också själv bli mera positiva. 

- Man borde se över det att det ska finnas boende för alla personer, olika 
ekonomiska möjligheter.  

Instyrning Staden ska arbeta för jämlika förutsättningar för boende i Pargas. Ärendet bör snabbt 
gå framåt. 

§ 6 Aktuellt 

Stadsstyrelsen har 17.4.2023 § 127 beslutat att ansöka om deltagande i Kraft i åren-
programmet. Det treåriga programmet stöder de äldres välmående, speciellt gällande 
motion och rörlighet. Projektet är under Livskraft/Kultur och fritid, men söker sina 
former. Staden gör avtal med föreningar som är med och arbetarar i projektet.  

Ett möte ordnas 16.5 för att diskutera samarbetet mellan Pargas stad och Varha. 

Egentliga Finlands välfärdsområde ordnar ett evenemang Hyvinvointia Yhdessä – 
Välfärd Tillsammans i Åbo Mässcentrum måndag 29.5.2023 kl. 9–17 för 
yrkesverksamma och organisationer. Alla i kommittén har fått inbjudan. 

§ 7 Frågor och funderingar från fältet 

Utreds ifall föreningskoordinatorn Jill Karlsson från Kimitoöns kommun kunde delta i 
nästa möte och presentera sitt arbete. 

Till nästa möte önskade kommittén en kallelse där ärendena är mera formulerade. 

Nästa möte hålls som planerat tisdag 13.6.2023 kl. 15:30. 

 

 

 _________________________ _________________________ 
 Jeanette Laaksonen, ordförande Pia Hotanen, sekreterare 


